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PROTOKÓŁ Nr XV/2016
z sesji Rady Gminy Wilczęta odbytej

w dniu 9 sierpnia 2016 r.

Ad. pkt.  1 – otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Krystyna Kaczyńska, która
powitała radnych oraz zaproszonych gości: Panią Beatę Jarosz – Wójta Gminy,  Panią
Monikę Gońca – Skarbnika Gminy, Pana Tadeusza Wysockiego – Sekretarza Gminy, Pana
Bogdana Pochodaja – Radnego Powiatu Braniewskiego, kierowników jednostek organiza-
cyjnych Gminy, sołtysów sołectw oraz przybyłą na salę publiczność.

Ad. pkt.  2. – stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest
prawomocna, ponieważ na 15 radnych w obradach uczestniczy 13 – lista obecności sta-
nowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 3. – Zatwierdzenie porządku posiedzenia.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
2. Stwierdzenie prawomocności sesji.
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie:

5.1. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-2025 
5.2. zmiany w budżecie gminy na 2016 r.
5.3.  zmiana  uchwały  Nr  X/64/07  w  sprawie  pomocy  materialnej  o  charakterze

socjalnym dla studentów zamieszkałych na terenie Gminy Wilczęta,
5.4. zmiany statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Wilczętach,
5.5. rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego zmiany zakre-

su przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Bardyny),
5.6. rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego zmiany zakre-

su przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Słobity-Stacja, Góry),
5.7. rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego zmiany zakre-

su przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Nowica),
5.8. zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych,
5.9. terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami,9
5.10.  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.
6. Interpelacje, wnioski i zapytania.
7. Zakończenie sesji.

Sekretarz Gminy – W imieniu pani Wójt Gminy, proszę o zmianę kolejności w porządku
posiedzenia w pkt. 5 (Dyskusja i podjęcie uchwał). Pkt 5.5, 5.6 i 5.7 rozpatrzyć jako pkt
5.1, 5.2 i 5.3 oraz dodanie jako pkt 5.4 „5.4. rozpatrzenia ponownie uchwalonego wnio-
sku sołectwa dotyczącego zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego
(Stare Siedlisko). Pozostałe punkty rozpatrzeć w dalszej kolejności, po przedstawionej
zmianie.
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Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek posie-
dzenia, po wprowadzonych zmianach, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) w brzmieniu jak niżej:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
2. Stwierdzenie prawomocności sesji.
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie:

5.1. rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego zmiany zakre-
su przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Bardyny),

5.2. rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego zmiany zakre-
su przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Słobity-Stacja, Góry),

5.3. rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego zmiany zakre-
su przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Nowica),

5.4. rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego zmiany zakre-
su przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Stare Siedlisko),

5.5. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-2025 
5.6. zmiany w budżecie gminy na 2016 r.
5.7.  zmiana  uchwały  Nr  X/64/07  w  sprawie  pomocy  materialnej  o  charakterze

socjalnym dla studentów zamieszkałych na terenie Gminy Wilczęta,
5.8. zmiany statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Wilczętach,

5.9. zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych,
5.10. terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami,
5.11.  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.
6. Interpelacje, wnioski i zapytania.
7. Zakończenie sesji.

Ad. pkt. 4. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji: Nr XIV/2016 z dnia 29 lipca 2016 r. przyjęto jednogłośnie
w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 13 radnych), bez odczytywania.

Ad. pkt. 5.1. –  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego 
zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Bardyny)

Z treścią projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku so-
łectwa dotyczącego zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego zapo-
znała zebranych Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2
do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?
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Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę Nr XV/96/16 stanowiącą załącz-
nik Nr 3 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.2. –  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego 
zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Słobity-
-Stacja, Góry)

Z treścią projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku so-
łectwa dotyczącego zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego zapo-
znała zebranych Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4
do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę Nr XV/97/16 stanowiącą załącz-
nik Nr 5 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.3. –  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego 
zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Nowica)

Z treścią projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku so-
łectwa dotyczącego zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego zapo-
znała zebranych Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6
do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę Nr XV/98/16 stanowiącą załącz-
nik Nr 7 do niniejszego protokołu
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Ad. pkt. 5.4. –  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego 
zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Stare Sie-
dlisko)

Z treścią projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku so-
łectwa dotyczącego zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego zapo-
znała zebranych Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8
do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę Nr XV/99/16 stanowiącą załącz-
nik Nr 9 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.5. – zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-
2025.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilczęta na lata 2016-2025 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę  Nr XV/100/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 11 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.6. – Zmiany w budżecie gminy na 2016 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2016 r. zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr
12 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

negatywnie powyższy projekt uchwały.
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 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja nie rozstrzygnęła powyższego projektu uchwały.

Radna Elżbieta Skubij – Czy zakup samochodu strażackiego nastąpi od razu?

Wójt Gminy – Tak

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 6 głosach
„za”, 1 „przeciw” i 6 „wstrzymujących się” jako uchwałę Nr XV/101/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 13 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.7. – zmiana uchwały Nr X/64/07 w sprawie pomocy materialnej.

Z treścią projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr X/64/07 w sprawie pomocy
materialnej o charakterze socjalnym dla studentów zamieszkałych na terenie Gminy Wil-
częta zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały sta-
nowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę  Nr XV/102/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 15 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.8. – zmiana statutu biblioteki.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Wil-
czętach zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały
stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Radna Lilla Kaczorek-Niska – „Skreślamy” ze statutu stanowisko animatora kultury. Czy
ta zmiana to zgłoszony wniosek przez panią Kierownik Biblioteki? Czyli nie przewiduje-
my, że kiedykolwiek animator kultury będzie nam potrzebny.
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Wójt Gminy – Przewidywać przewidujemy, tylko na chwile obecną pani Ciszewska, która
składa sprawozdania musi się tłumaczyć z tego że nie ma obsadzonego etetu. Dwie pa-
nie, które pracują w świetlicach nie mają kwalifikacji i nie można je nazwać animatorami
kultury. Zatrudnienie wykwalifikowanego animatora kultury, na chwilę obecną jest to
tzw. „martwy zapis”. Jestem przekonana, że taka osoba jest na Gminie potrzebna, która
będzie wspierać i pomagać pani Ciszewskiej.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 11 głosach
„za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” jako uchwałę Nr XV/103/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 17 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.9. – zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych zapo-
znał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi za-
łącznik Nr 18 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę  Nr XV/104/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 19 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.10. – opłaty za gospodarowanie odpadami.

Z treścią projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za
gospodarowanie odpadami komunalnymi zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Se-
kretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu.
W projekcie uchwały nastąpił błąd pisarski – są dwa paragrafy „§ 4” a winno być „§ 4”
przy zapisie „§ 4. Traci moc uchwała Nr XIII/125/12 Rady Gminy Wilczęta z dnia 28 li-
stopada 2012 r. w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi. (Dz. Urz. Woj. Warmińsko-Mazurskiego z 2013 r., poz.
141)” oraz § 5 –  „§ 5. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia  ogłoszenia w
Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko–Mazurskiego.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?
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Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, po zmianie zapisów paragrafów, który przyjęto jed-
nogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę
Nr XV/105/16 stanowiącą załącznik Nr 21 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.11. – świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów.

Z treścią projektu uchwały w sprawie   szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na tere-
nie Gminy Wilczęta i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez wła-
ściciela nieruchomości opłatę za  gospodarowanie odpadami komunalnymi,   w szczegól-
ności  częstotliwości  odbierania  odpadów komunalnych  od  właściciela  nieruchomości  i
sposób świadczenia usług przez punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych za-
poznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi za-
łącznik Nr 22 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę  Nr XV/106/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 23 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 6. – Interpelacje, wnioski i zapytania.

Pan Bogdan Pochodaj – Dziękuję za udzielenie mi głosu. Chciałbym się odnieść do pisma
otwartego pani Jarosz do mnie na forum internetu.

Wójt Gminy – Jest punkt w porządku sesji „Interpelacje, wnioski i zapytania”. Wójt jest
gościem na sesji a wnioski interpelacje i zapytania winny być skierowane do radnych.

Pan Bogdan Pochodaj – To jest do radnych. Pisze pani o „niegospodarności i niekompe-
tencji; manipuluje pan radnymi stosując metody nachodzenia, nękania, zastraszania i
żądania lojalności wobec poprzedniego wójta”. Mam pytanie do radnych, czy kogokol-
wiek nachodziłem, nękałem czy zastraszałem?

Wójt Gminy – Panie Pochodaj, jeśli ma pan coś przeciw proszę o wystąpienie na drogę
sądową. Ja to pisałam i jestem autorem tego pisma a przedstawianie tutaj zarzutów mię-
dzy nami nie powinno być treścią sesji.

Pan Bogdan Pochodaj – Byłem u pani Przewodniczącej Rady. Rozmawialiśmy o wydat-
kach Gminy, wydatkach na drogi gminne. Prosiłem o przedstawienie jednego dokumentu
w którym było wydatkowanie środków na realizacje wyłożenia płyt w miejscowości Ław-
ki.

Przewodnicząca Rady – To wyjaśniliśmy.
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Pan Bogdan Pochodaj – Byłem u radnego Gębarowskiego. To samo. Zajęliśmy się chod-
nikiem w Słobitach.

Radny Tadeusz Gębarowski – Sprawy zostały wyjaśnione.

Przewodnicząca Rady – Z całą powagą sprawy i stanowczością chciałam państwu coś po-
wiedzieć. Pan panie Pochodaj ostatnio powiedział, że dla mnie to jest ostatni gwizdek.
Radni z opozycji są niezadowoleni z mojej pracy i myślałam, że dzisiaj padnie odwołanie
mnie z funkcji Przewodniczącej Rady. Zapytałam się pana wprost, czy ja źle pracuję, co
radni mają mnie do zarzucenia? Nic,  to sprawa polityczna pan powiedział.  Jeżeli  jest
większość w tzw. opozycji to po co jest Przewodnicząca, która ma swoje zdanie i nie bę-
dzie np. podnosiła do góry palca. Jeżeli chodzi o absolutorium nie mogłam się na to zgo-
dzić aby nie udzielić absolutorium, bo nie było ku temu podstaw. RIO podważyła uchwałę
a ja miałam czyste sumienie. Uważałam, że budżet był wykonany dobrze dlatego moja
ręka była „za”. Drugi zarzut, który państwo 4 radnych postawiliście, referendum – to jest
całkiem co innego, miałam wątpliwości. A takie pytanie co ja za to od pani Wójt mam,
było nie na miejscu.
Dzisiaj, otrzymałam, na sesji, pismo z Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w
Olsztynie z dnia 9 sierpnia 2016 r. dotyczące zawiadomienia o wszczęcie postępowania w
sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XIV/95/16 Rady Gminy Wilczęta z dnia 29
lipca 2016 r. w sprawie  przeprowadzenia referendum w sprawie odwołania Wójta Gminy
Wilczęta.

Radca prawny – Art. 61 odnosi się do wszczęcia postępowania administracyjnego, czyli
organ administracyjny wszczyna postępowanie na podstawie przepisu,  o którym pani
Przewodnicząca wspomniała.

Przewodnicząca Rady – Dokumenty o których mowa w piśmie zostaną przygotowane i w
jak najkrótszym czasie przekazane do Wojewody.
Możecie mieć do mnie duże zastrzeżenia, mogę być brzydko ubrana czy uczesana ale
mam swoją godność. Jeszcze raz powtarzam, nie będę, jeżeli się z czymś nie zgadzam,
podnosiła rękę na „tak”. Mam swój honor mam swoją ambicję i wiem co jest czarne a co
jest białe. W RIO zapytano się mnie wprost, czy u pani w Radzie radni wiedzą, co to jest
budżet? Czy pracując nad absolutorium, to jest z wykonania budżetu. Czy mieli o tym
przypominane, mieli, to nie jest żadna tajemnica. Mówiła o tym pani Monika pan Sekre-
tarz – pracujemy nad wykonaniem budżetu. I tak też powiedziałam, można to przeczytać
bo było ogłoszone. Jeszcze raz powtarzam, druga sprawa, co do referendum mam wąt-
pliwości. Odnośnie autobusów nie po mojemu to było. Wstrzymałam się również od głosu
co do zakupu wozów strażackich, bo nie chcę aby była taka sama sytuacja jak z autobu-
sami. Uważam, że mam takie prawo i mówię szczerze, że nie będę podnosiła na zawoła-
nie ręki. Brawa na sali posiedzeń.

Pan Bogdan Pochodaj – „Dopóki ten wójt będzie wójtem żadne pieniądze z powiatu na
gminie się nie pojawią” – zrobiłem analizę: rok 2010 – powiat przeznacza na naszą gmi-
nę 1 672 tys. zł; 2011 r. - 134 tys. zł.; rok 2012 – 960 tys. zł.; rok 2013 – 152 tys. zł.;
rok 2014 – 206 tys. zł.; rok 2015 – 160 tys. zł i nie zapominając na przyszły rok też
będą pieniądze.

Wójt Gminy – Te pieniądze które pan przedstawił, są na drogi powiatowe. Zapomina pan
powiedzieć, że od wielu lat dofinansowane były też, z budżetu gminy, drogi powiatowe a
to jest „Wasze” zadanie. Kryteria jakie pan stosował przy wyborze drogi w Wilczętach, to
był fakt pękania ścian w pana domu i powiedział mi to pan po zebraniu wiejskim w Wil-
czętach. Na drogę Stare Siedlisko-Dębiny środków zabrakło. W tym roku na Leśne Góry
– Słobity-Stacja chcecie wydać pieniądze a znowu dając jakiś skrawek pieniędzy na dro-
gę Stare Siedlisko-Debiny. Ostatnio na posiedzeniu Komisji rozmawialiśmy o tym jakimi
kryteriami kierujecie się przy wyborze dróg. Dotacje na drogi powiatowe z gminy chcecie
(gmina nie ma prawa wydawać pieniędzy na nieswoje drogi). Daje w formie dotacji i po-
maga na każdym zadaniu, a kiedy Gmina się zwraca z prośbą o pomoc i potraktowanie
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tej drogi priorytetowo, to ja usłyszałam odpowiedź, od członka Zarządu Rady Powiatu,
aby się „nie wp.... się bo to nie twój jest budżet”.

Pan Jurgielewicz – Panie Pochodaj dlaczego tej drogi nie zrobiliście w latach 2012 czy
2013. Razem ze Szczerbą musieliście kombinować. Płyty wzięliście …..... (dalsza część
wypowiedzi nie zrozumiała).

Pan Bogdan Pochodaj – „Pan radny powiatowy jako jedyny z rolników tej gminy wycią-
gnął  rękę po publiczne pieniądze. Kilkanaście  tysięcy złotych  podpisane przez byłego
wójta”. Na poprzedniej sesji w maju była dyskusja w sprawie odszkodowania i powie-
działem, że porozumienie dotyczące odszkodowania podpisywałem z dyrektorem zakładu
komunalnego a nie z wójtem.

Następnie wywiązała się niekontrolowana dyskusja – wymiana zdań dotycząca wypłat
odszkodowań, kwot odszkodowań, jaka komisja (skład) do szacowania strat itp. za znisz-
czenia w uprawach spowodowane pracami na zadaniu budowy sieci kanalizacyjnej Słobi-
ty – Wilczęta w której udział wzięli: pan Bogdan Pochodaj, Wójt Gminy, Przewodnicząca
Rady,  radna Lilla  Kaczorek-Niska,  Pan Łukasz  Korneluk – bez udzielania głosu  przez
Przewodniczącą Rady.

Przewodnicząca Rady –  Pani Wójt, panie Radny ja bardzo przepraszam, słyszę głosy z
sali, że to się robi farsa i nie wiem czy większość z państwa chce tego słuchać, to już jest
pyskówka.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Jest jeszcze jedna kwestia, kwestia prac Komisji Rewizyjnej
i do czego jest powołana przy Radzie. Komisja Rewizyjna to jest organ, który się musi
znajdować ponad wszelką wątpliwość, poza jakimkolwiek podejrzeniami, niejasnościami
itd. Bada dokumenty, bada jak się one mają do stanu faktycznego. Ponieważ w roku
2015,  gdy  była  kontrola  z  wykonania  budżetu  za  rok  2014,  kiedy  kontrolowaliśmy
wszystkie jednostki podległe Gminie wówczas wynikło kilka takich kwestii nie do końca
wyjaśnionych na które brakowało dokumentacji. W związku z tym zaistniała konieczność
zawiadomienia o ww nieprawidłowościach odpowiednie organa ścigania.

Przedstawione zostaną teraz zdjęcia,  stanowiące materiał  dowodowy z kontroli  stanu
technicznego budynku świetlicy w Bardynach. Ta nieszczęsna świetlica, o której się dużo
mówi a nikt za bardzo nie wie o co chodzi. Pozwólcie państwo, że ponieważ słowem pisa-
nym i mówionym nie można trafić do części społeczeństwa, to ja pokażę po prostu zdję-
cia. Przypomnę o tym, że pieniądze z Funduszu Europejskiego zostały wydane źle i trze-
ba będzie je oddać z nawiązką. Jestem ciekawa kto je będzie oddawał, i miejmy nadzie-
je, że w Urzędzie Marszałkowskim nikt się o tym nie dowie.

Następnie zaprezentowano, przy użycie rzutnika, zdjęcia stanu obiektu świetlicy w Bar-
dynach, z omówieniem ich przez pana Łukasza Korneluka.

Wójt Gminy – Powiem to otwarcie. Uważam, że pan Andrzej Pańczuk, który zajmował się
świetlicą, ukrył te informacje dla siebie. Materiały zostały użyte inne niż w projekcie. Dla-
tego zdaję sobie sprawę, że wiecie jaki wielki ciężar na tych zdjęciach jest. Na tę chwilę
kosztorys naprawienia tego, to 120 tys. zł i nie ma możliwości pozyskania dofinansowa-
nia z funduszy unijnych. Na następnej sesji (prawdopodobnie we wrześniu) dostaniecie
państwo następne zadanie  inwestycyjne w wysokości  120 tys  zł  ponieważ na chwilę
obecną musimy przygotować projekt w celu zabezpieczenia budynku przed zimą.
Kanalizacja – miałam wątpliwą przyjemność zmusić inspektorów nadzoru do pracy. Obo-
wiązkiem wójta jest, gdy nie ma kompetentnego pracownika w urzędzie, zapewnić jakieś
dodatkowe doradztwo, kontrole, monitoring czy inspektora zewnętrznego, który będzie
pilnował inspektora nadzoru. Jak widać specjalistów też trzeba pilnować.

Następnie wywiązała się niekontrolowana dyskusja – wymiana zdań dotycząca tzw. „bu-
rzówki” w Karwinach, kanalizacji ściekowej w której udział wzięli: radny Andrzej Kuba-
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szek, Wójt Gminy, Pan Łukasz Korneluk, radny Ryszard Adamczyk – bez udzielania głosu
przez Przewodniczącą Rady.

Przewodnicząca Rady – Mam prośbę do wszystkich. Dopóki nie jest nic wyjaśnione, bar-
dzo proszę aby bez nazwisk się obeszło.

Radna Lilla  Kaczorek-Niska – Musicie  sobie zdawać państwo sprawę z tego co przez
ostatnie lata się wydarzyło wymaga teraz naprawy. Wymaga tego naprawa świetlicy w
Bardynach, wkrótce w Gładyszach. Naprawy wymagała budynek oczyszczalni ścieków.
Na to wszystko będziemy musieli znaleźć pieniądze.
Jest  jeszcze jeden protokół spisany w sprawie oględzin  zlikwidowanych w 2002 roku
studni stanowiących mienie komunalne Gminy. Była powołana komisja w skład której
wchodzili po jednym przedstawiciel każdej Komisji Rady, Pani Krystyna Kaczyńska oraz
dyrektor pan Łukasz Korneluk i pan Mariusz Błachnio. Na podstawie dokumentacji a wła-
ściwie braku tej dokumentacji, na podstawie tego co zobaczyliśmy chciałam państwu po-
wiedzieć jedynie tyle, że ta sprawa również trafiła do prokuratury.

Pan Łukasz  Korneluk –  Badano racjonalność  zawarcia  umowy na zlecenie  wydobycia
studni głębinowych czyli  likwidacja tych 11 obiektów o łącznej długości około 900 m,
gdzie szacunkowy koszt opracowania dokumentacji to około 30 tys. zł. Jeden metr wydo-
bytej rury ze studni to około 200 zł. Dokumentacja zlecona przez Zakład wyglądała w
dwóch zdaniach – zlikwidować za opracowanie dokumentacji.

Radny Andrzej Kubaszek – Panie Dyrektorze, czy może pan powiedzieć ile może koszto-
wać likwidacja takiej studni?

Pan Łukasz Korneluk – Trudno skalkulować. Na dzień dzisiejszy też będziemy likwidować
jedną studnię.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Pierwsza sprawa jest taka: racjonalność. Nie dotarliśmy do
żadnych dokumentów, ani żadnej jednostki, która by wskazywała na likwidację studni.
Być może wszystko zostało zrobione tak jak trzeba, my po prostu nie mamy dokumen-
tów. Nie ma dokumentacji z procesu likwidacji. Nie wiemy, co się zamiast tych rur tam
znajduje. Likwidacja takiej studni i jej odtworzenie do pierwotnego stanu to nie taka pro-
sta sprawa. Ponieważ dokumenty jakie miałam w ręku były niejasne i niejednoznacznie
określały stan rzeczy, nigdy nie podawałam nazwisk kto jest winny, bo nie od tego je-
stem. Z tego powodu na własną rękę złożyłam zawiadomienie o możliwości popełnienia
niejasności finansowych, do prokuratury. 2 czerwca otrzymałam z prokuratury zawiado-
mienie o wszczęciu śledztwa w sprawie „przekroczenia uprawnień przez władze w Gminie
Wilczęta” to jest z art. 231 § 1 KK.

Pan Ryszard Krynicz – Sołtys Sołectwa Słobity – Zwracam się w sprawie wywozu śmieci
w Słobitach.

Sekretarz Gminy – W miejscowości Słobity ustawione zostały trzy „gniazda” bo wydawa-
ło nam się że trzy gniazda po 1100 l na „osiedlu”, na „dole” i na „gospodarstwie rolnym”,
w zupełności wystarczy. W Słobitach, jako nieliczne osoby segregację śmieci prowadzą.
Słobity to zwarta zabudowa i to był nasz błąd. Zwiększenie pojemników powoduje ko-
nieczność zakupienia za własne pieniądze. Z uwagi na rozwój sytuacji postanowiono w
Słobitach i Wilczętach dostawić dodatkowe pojemniki. Będziemy rozmawiać z Firmą aby
pozamieniać pojemniki i postawić podwójne na tworzywa sztuczne.

Radny Roman Waldeck – Wrócę do tej nieszczęsnej świetlicy. W tamtym czasie jak było
otwarcie myśmy pokazywali, że sufit jet mokry, że coś jest źle zrobione ale niestety nasi
włodarze nie chcieli nas słuchać. Tak samo świetlica w Gładyszach, postawiona za blisko
cieku wodnego – jest cały czas ściana mokra – ale czy ktoś takiego przeciętnego radne-
go się słuchał? Niestety ani inspektor nadzoru ani nikt.

Pan Mirosław Basarab – Dlaczego często brak jest wody?
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Pan Łukasz Korneluk – Problem jest w zasilaniu hydroforni. Złożyliśmy już wniosek do
zakładu energetycznego o zwiększenie mocy.

Ad. pkt.  7. – zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania się tematyki obrad Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim
za udział i zakończyła posiedzenie.

Sesja trwała od godziny 15:20 do godziny 16:55.

PROTOKOŁOWAŁ: PRZEWODNICZĄCA
RADY GMINY WILCZĘTA

Ryszard Żemier Krystyna Kaczyńska

Załączniki do protokołu:
1) Dokumentacja fotograficzna z kontroli stanu świetlicy w Bardynach.
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